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Protokoll för Kommunala Tillgänglighetsrådet 2022-02-28 
 

Närvarande:  

Gunhild Wallin C  

Anna Hedström S  

Dennis Junge L  

Georg Barsom KD  

Hossein Azeri M  

Daniel Ekblad S 

Britten Uhlin  

Inger Göransson  

Josefin Sohlberg  

Ketty Winsryd 

Elisabet Bergsten  

Pär Ljungvall  

Ing-Marie Wessén  

Miriam Strömquist  

Margareta Bergström  

Ove Nilsson  

Eva Rydmark  

Tommy Aldergrim  

Sara Andersson  

Zia Qurbani 

Magdalena Szleg 

Hanna Swingborg 

 

Ej närvarande: 

Jörgen Andersson  

Carina Eriksson  

Inge Andersson  

 

Innan mötet öppnades hölls en parentation och tyst minut till Christer 

Johanssons minne, mångårig ledamot i Tillgänglighetsrådet. 

 

1. Ordförande hälsade alla välkomna till mandatperiodens första möte.  

 

2. Upprop och presentation av rådets ledamöter 

Då rådet består av många nya ledamöter fick alla berätta kort om sig 

själva  

3. Val av justerare.  

Mötet valde Ing-Marie Wessén till justerare.  

 

4. Val av vice ordförande  

Mötet valde Ing-Marie Wessén till vice ordförande.  



 

5. Anmälan av övriga frågor. 

Ingen anmälan kommer in. 

 

6. Godkännande av dagordningen. 

Mötet godkänner dagordningen.  

En ledamot lyfte vikten av att ritningsgrankningsgruppens arbete. 

 

7. Föregående protokoll 

Tommy Aldergrim läser upp föregående protokoll för mötet. 

En ledamot lyfte att han anser att det i föregående protokoll saknas hans 

fråga gällande kommunarrest gällande ledsagning enl LSS o Sol och att 

frågan bör tas vidare. 

   

Beslut: Mötet lägger föregående protokoll till handlingarna.  

 

8. Presentation av rådets uppgifter 

Tommy Aldergrim berättade om en översyn som är gjord av rådets 

arbete och som har presenterats för Kommundirektör och 

Kommunstyrelsens ordförande. De har beslutat att göra en översyn av 

alla samråd som kommunen har och tills nytt reglemente har beslutats i 

Kommunstyrelsen följs det gamla reglementet. Frågor som kommer att 

lyftas kan komma från funktionshinderrörelsen men också från den 

politiska representationen. Tommy berättar om Eva-Li Skog uppdrag 

som nu i och med omorganisation är oklar.  

Förra KTR beslutade om en Verksamhetsplan som behöver ses över 

och revideras. Nuvarande reglemente bifogas 

 

Beslut: Att lägga informationen till handlingarna  

 

9. Utbildningsfilm från Myndigheten för Delaktighet 

Myndigheten har tagit fram en utbildningsserie om fyra olika delar om 

hur man ska arbete med funktionshinder som heter Delaktighetsguiden.  

https://delaktighetsguiden.se/nyckeln-till-delaktighet/  

 

Beslut: Att lägga informationen till handlingarna. 

 

10. Tillgänglighetspriset 2022–2023 

Tommy Aldergrim informerade att endast två nomineringar kom in och 

att ingen uppfyllde kraven. Detta innebär att priset inte delas ut i år.  

Georg Barsom lyfte Tegelbruket och att de arbetat mycket för 

tillgänglighet. Kan det vara så att man inte känner till att man kan 

nominera till priset? Information och nomineringar har spridits via 

Facebook och annons i Örebroar’n.  

Förslag kom att förlägga nästa möte på Tegelbruket. 

 

 

Beslut: Att uppdra till Tommy Aldergrim att undersöka möjligheten att 

förlägga nästa möte på Tegelbruket  

 

 

 

11.  Ärenden från KTRr 

a) Tillgänglighet i nya gruppbostäder 



Ärendet: Fredrik Strömberg informerade om att de tre senast byggda 

gruppbostäderna samt några byggda dessförinnan har badrum, som är 

planerade för standardlösning men med otillräcklig tillgänglighet för 

personer med vissa funktionsnedsättningar. I dessa gruppbostäder är dusch 

placerad i ett hörn av badrummen och blir därmed omöjliga att användas för 

personal i omvårdnaden av boende i rullstol och särskilt för personer 

liggande på bår/i säng. 

 

Tommy läser upp skriftligt svar från Marie Hillius, enhetschef på 

Lokalförsörjningsavdelningen:  

Badrummen i gruppbostäder byggs utifrån BBR på samma sätt som i vård- 

och omsorgsboende, där de boende i ännu högre utsträckning sitter i 

rullstol och kanske är liggande på bår/säng. Det står inte något specifikt 

gällande placering av dusch i funktionsprogrammet för standardmodellen 

just nu, men att vi tar till oss informationen för att titta på om dessa går att 

förtydliga för att underlätta funktionen i framtiden. Vi ser att en 

förtydligande gällande placering av duschmunstycke skulle kunna 

underlätta funktionen.  

 

Beslut: Att lägga ärendet till handlingarna 

 

b) Statens Servicekontor 

Ärendet: Frågan har tidigare lyfts i KTR där föreningarna lyft att 

tillgängligheten är otillräcklig i lokalen och i mötet med personal från de 

statliga myndigheterna. 

Det är fortsatta tillgänglighetsproblem och en ledamot tycker att rådet borde 

formulera en skrivelse.  

 

Beslut: Att ge AU i uppdrag att författa en skrivelse från 

Tillgänglighetsrådet. 

 

 

12. Föreningsmässa på Campus Risbergska 

På senaste AU diskuterades att det finns olika grupper som är osynliga i 

arbetslivet och i föreningslivet. Hur kan vi sprida info till tex nyanlända och 

anställda på Campus Risbergska att det finns föreningar för personer med 

funktionsnedsättning. Då kom förslaget upp att anordna en föreningsmässa 

på Campus Risbergska med möjlighet för föreningar att marknadsföra sig 

själva, och de som går där får info om att föreningarna finns. Människor 

med annan etnisk bakgrund är underrepresenterade, bra möjlighet att sprida 

föreningarna till dessa grupper. Dennis Ljunge lyfter att många 

funktionshindersföreningar är underrepresenterade och att idén är toppen. 

 

Rådet föreslår att man ska ta med frågan till KTR-r. 

Det kan kanske tas fram en gemensam broschyr och en ledamot påpekar att 

det är viktigt att tänka tillgängligt, genom att tex kanske ha en QR-kod för 

olika språk. 

https://www.mfd.se/nyhetsarkiv/broschyr-for-nya-i-sverige/  

 

Beslut: Att representanter från föreningarna tar med frågan till KTRr och att 

Tommy Aldergrim kontaktar Campus Risbergska för att undersöka intresset. 

 

 

 



13. Ungdomsutskott 

Sara Andersson, strateg inom mänskliga rättigheter och barnrätt, informerar 

om KTR:s ungdomsutskott. Man har provat att starta ett ungdomsutskott för 

ungdomar med olika funktionsnedsättningar. Arbetet med att få fram 

deltagare har skett genom att kontakta de skolor som har uppdrag att 

undervisa ungdomar med funktionsnedsättning.   

Anledningen till utskottet är ett uppdrag från Kommunala 

tillgänglighetsrådet för att öka barn och ungas delaktighet och inflytande, i 

linje med barnkonventionen. Utformningen av utskottet ska ske tillsammans 

med ungdomarna och formas efter deras vilja, behov och åsikter. Mötena 

ska vara kravlösa och alla unga ska få vara med så mycket de vill och på 

egna villkor. Man har haft ett första möte där de diskuterade fortsatta teman. 

Nio ungdomar på första mötet. Deltagarna lyfte då frågor om 

fritidsaktiviteter och att det inte finns en samlad informationssida med 

aktiviteter. Nästa möte kommer att ske i mars. I framtiden kommer man att 

undersöka hur man kan koppla ungdomsutskottet mer systematiskt till KTR. 

En fråga som kom upp är om man bara vänt sig till specialskolorna och i 

detta inledningsskede är det endast dem man har samarbetat med. 

Ledamoten förde fram att det är många med funktionsnedsättningar som inte 

går i specialskola. 

 

Beslut: Att lägga informationen till handlingarna och att man fortsätter med 

ytterligare rapporter. 

 

14. Möten under året 

AU föreslår årets datum för möten till 

 

24 maj 

20 september 

29 november 

 

 

Beslut: Att godkänna datumförslaget.  

 

15. Avslutning 

 Ordförande tackar för ett väl genomfört möte 

 

 

 

Vid anteckningarna 

 Tommy Aldergrim 

 

 Ordförande 

     Gunhild Wallin 

  

 Justerare 

 Ing-Marie Wessén 
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